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Palau-solità i Plegamans, 3 d’octubre de 2023 
 

Posicionament sobre els fets ocorreguts després del ple 
municipal de setembre  
 
 
El passat ple municipal del dijous 28 de setembre de 2023 es portava en l’ordre del 
dia dos punts referents a l’Habitatge de Protecció Oficial que es vol construir a la zona 
de Can Riera. El Ple va decidir desestimar les al·legacions i aprovar definitivament 
l’adjudicació de la concessió per la construcció, promoció i gestió de 52 habitatges 
amb espais comunitaris de caràcter social i assequible al C. Camí de la Serra de 
Ponent 15-17 i 19 del municipi. 
 
Des d’ERC hem estat sempre partidaris de la construcció d’HPO, ja que creiem que el dret a l’habitatge és un 
dret universal. Mai ens hem amagat de voler fer-ne. Som coneixedors que una petita part del veïnatge de 
Can Riera són contraris al desenvolupament d’aquesta mena d’habitatge a la zona, i des de fa temps que 
estem rebent insults i assetjament per part seva.  
Al passat ple, els veïns van decidir d’entrar una moció per demanar que s’aturés aquest projecte i, en 
l’argument de la moció, es van utilitzar arguments que no eren veraços, que eren esbiaixats o, senzillament, 
mentida. En primer lloc, se’ns acusà d’haver actuat d’amagat i sense transparència. Tal com va remarcar la 
regidora Patricia Freire, al Consell Municipal de Serveis Socials del dia 19/7/22 figurava a l’ordre del dia:  

● 12 Nous projectes d’habitatge: bases dels habitatges públics de lloguer social i projecte Can Maiol. 
Subvenció Next Generation. 

A l’Acta del Consell de Serveis Socials del 26/4/23 consta com a punt de l’ordre del dia: 
●  Habitatges Públics de Lloguer Social. Subvenció Camí de la Serra. 

Consta en acta que els regidors dels partits signants de la moció PSC, CS i JXP no fan cap pregunta al 
respecte. 
Però a més, també se n’ha fet referència en dues ocasions en dues Audiències Públiques diferents, 
concretament la del 9/10/2022, en què s’anuncia la presentació del projecte per optar a la subvenció; i la 
del 16/03/2023, en què es comunica l’obtenció d’aquesta subvenció. 
No només això, sinó que, evidentment, ens presentem a les eleccions amb la proposta de dur a terme la 
construcció d’aquest habitatge, de tal manera que tots els partits aprofiten per fer populisme i començar a 
difondre, juntament amb alguns veïns, que als edificis que es volen construir “hi anirà gent de Barcelona, 
Nou Barris o de la Mina”. 
Des d’ERC volem mostrar el rebuig a aquestes acusacions que s’han fet, d’un caire no gaire conciliador, i 
volem reforçar la idea que actualment al nostre municipi (i a tota Catalunya), l’oferta d’habitatge assequible 
és gairebé inexistent. 



 

 

Palau-solità i Plegamans 

Sense anar més lluny, a la mateixa zona de Can Riera, fa poc s’acabà una promoció d’habitatges 
unifamiliars de mida considerable que no va aixecar el rebuig del veïnat, malgrat que algunes d’aquestes 
cases ja estan posades al mercat de lloguer per un preu de 2.000€ mensuals, que és el doble del salari 
mínim interprofessional. És aquest mercat especulatiu contra el que s’ha de lluitar, que fa fora els nostres 
joves i la gent vulnerable del nostre poble.  
Després de la monopolització de les eleccions pel debat sobre l’HPO, el veïnat de Palau-solità i Plegamans 
ens va reforçar la seva confiança en els nostres projectes, inclòs Can Riera, en què vam guanyar a totes les 
taules per una diferència de vots abismal. 
 
Com ja vam dir, el projecte continuaria endavant si guanyàvem les eleccions, i des del primer moment ens 
vam posar en contacte amb els veïns per escoltar propostes, suggeriments i canvis, sempre tenint present 
que el projecte es duria endavant.  
Atenent algunes de les peticions de l’associació es va considerar: 

● Desplaçar l’estació transformadora a la zona est de la parcel·la. 
● Desplaçar els espais de quadres de comptadors a la zona est de la parcel·la. 
● Crear un segon accés al costat de l’actual accés de vehicles B. 
● Desplaçar l’espai destinat a la recollida de residus del servei porta a porta. 

Així doncs, volem expressar el nostre malestar per les falses acusacions de no haver estat transparents i 
d’haver-ho fet unilateralment, ja que en tot moment les dades han estat allà i els partits polítics EN CAP CAS 
hi han votat en contra. A més, el resultat de les eleccions atorga una majoria ACLAPARADORA que reforça les 
idees del programa i demostra que Palau-solità i Plegamans DEMANA habitatge accessible. La majoria a 
favor d’aquest projecte es pot veure clarament en dos llocs: el resultat de les eleccions i en la majoria 
absoluta del Ple. 

Això no vol dir, tanmateix, que es treballarà de manera unilateral. Com portem fent des d’abans de les eleccions, i 
durant el mandat anterior, treballarem amb els veïns de la zona per acordar com han de ser aquests habitatges i, si 
cal, com millorar l’accés o els serveis de la zona. Però l’aposta per continuar el projecte hi és i hi continuarà 
essent, i que hi hagi violència i assetjament per part dels veïns no canviarà aquest fet. Hem vingut a fer polítiques 
republicanes, hem vingut a treballar per la gent i per fer del nostre poble un municipi on tothom hi sigui inclòs, 
sense que se l’expulsi d’enlloc per manca de recursos o per falta d’habitatge accessible. 

 
Cordialment, 
Grup Municipal i secció local d’ERC-AM 
 
 


